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Szép a vadvirágos rét
A kertész szakemberek el-
sősorban a klímaváltozás 
és a munkaerőhiány kihí-
vásaira reagálva nagyjából 
másfél évtizede szorgal-
mazzák már a fajgazdag, 
évelő növényterületek 
kialakítását a városokban 
a színpompás, de sok gon-
dozást, öntözést igénylő 
egynyári virágágyásokkal 
szemben. Tapolcán több 
éve zajlik az állomány 
cseréje, évelők és cserjék 
jelentek meg a közterü-
leteken. Idéntől a város 
több, kevésbé frekventált 
gyepterületén, 3-3.5 hek-
táron úgynevezett méhle-
gelőket, vagyis vadvirágos 
réteket alakít ki a Cselle-
Ház Kft- hangzott el a leg-
utóbbi testületi ülésen. Az 
évente csak egyszer-két-
szer kaszált, magasabbra 
növő növényzet hatéko-
nyabban képes megtartani 
a nedvességet, igazodik az 
aszályhoz, tehát fajokban 
gazdagabb és zöldebb ma-
rad, miközben az allergén 
növények (pl. parlagfű), 
lassan eltűnnek az ilyen 
területekről. Fontos azon-
ban a mi pozitív hozzáállá-
sunk. Meg kell tanulnunk 
a természetes szépet érté-
kelni, hiszen ahol a laikus 
gyomokat lát, ott az ava-
tott szem és a szépérzék 
természetes növénytaka-
rót. /Töreky László/

JEGYZETÜnnepelt a helyi egészségügy

A magyar egészségügy napján, ismert nevén a Semmelweis napon, Tapolca Város Önkormányzata és a Deák Jenő 
Kórház meghívására, ünnepi gondolatokkal, kitüntetések átadásával, továbbá a Tapolcai Musical Színpad énekesei-
nek műsorával, majd állófogadással ünnepeltek az egészségügy helyi dolgozói a Tamási Áron Művelődési Központ-
ban június 29-én, csütörtökön. Az ünnepségen részt vett a Veszprém Vármegyei Csolnoky Ferenc Kórház részéről 
Dr. Töreki-Vörös Ibolya vármegyei irányító intézményvezető, főigazgató, Dr. Lang Zsuzsanna orvos igazgató és Far-
kas Mária Anna gazdasági igazgató is... Folytatás a 3. oldalon Semmelweis Ignác... címmel...                                      Fotó:tl

A közelmúltban Tésen, 
az idei, sorrendben a 
VII. Veszprém Várme-
gyei Értékünnep elneve-

zésű rendezvényen hir-
dették ki az “Üdvözlet 
Veszprém vármegyéből” 
képeslaptervező alkotó-

pályázat 2023 díjazottja-
inak neveit.

Különösen szép tapolcai 
siker született, hiszen az 
első díjat Bogdán Eszter, 
a Széchenyi István Bap-
tista Technikum, Szak-
képző iskola és Gimnázi-
um 13. osztályos tanulója 
nyerte el a Malom-tó és 
a Tavasbarlang feliratú, 
látványos és kifejező szá-
mítógépes grafikájával. 
Eszter alkotása rendkívül 
vonzó és kreatív módon, 
derűs színekkel és ábrá-
zolásmóddal, stílusosan 
mutatja be Tapolca két 
országos hírű értékét, fel-
szín alatt és felett látható 

nevezetességeit. A képes-
lapterv pedig már nem is 
csak terv, hiszen elkészült 

nyomtatásban is, rajta al-
kotója, Eszter neve is sze-
repel. /Töreky L./

A megye legszebb képeslapját a széchenyis Bogdán Eszter tervezte

A büszke díjazott az általa készített szép munkával

Tapolca legismertebb nevezetességei egy lapon Fotók: tl
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A tapolcai képviselő-
testület minapi rendkí-
vüli bizottsági ülésein, 
majd a testületi ülésen is 
egyetlen napirendi pon-
tot tárgyaltak át és sza-
vaztak meg a képviselők. 
Az önkormányzati kép-
viselőknek ugyanis dön-

tenie kellett arról, hogy 
tudomásul veszik-e a he-
lyi alapellátáshoz tarto-
zó védőnői hálózat – egy 
jogszabályi változás mi-
att szükségessé vált – me-
gyei fenntartásba történő 
átadását.

Az illetékes bizottságok és 
a testület is viták nélkül 
egyhangúlag támogatta az 
előterjesztést. A város egy-
ben kötelezettséget vállalt 
arra, hogy június 30-ig ki-
fizeti a védőnők második 
félévre járó kafetériáját, ez-
zel is megbecsülve és meg-

köszönve eddigi munká-
jukat. A védőnői rendszer 
működtetése, finanszí-
rozása korábban önkor-
mányzati feladat volt, 
amelyet Tapolca az alapel-
látási intézeten keresztül 
látott el,  2023. június 30-al 
bezárólag. A védőnők jog-
viszonya – mint azt meg-
tudtuk- folyamatos marad 
és a mindennapi munka-
végzésükben sem tapasz-
talnak majd változást. 
– Mostanáig tulajdonkép-
pen az átadás-átvételről 
szóló megállapodások, a 
további együttműködés 

feladatainak átbeszélése 
történt meg, hiszen a vé-
dőnők által használt in-
gatlanok is átkerülnek az 
új fenntartóhoz. Az emlí-
tett ingatlanok átadásával 
kapcsolatos tárgyalások 
még folyamatban vannak. 
A védőnői szolgálatot 
igénybe vevő családokat 
a változás nem érinti, hi-
szen a védőnők továbbra is 
ugyanazt a munkát végzik 
majd amit eddig – tudtuk 
meg Varga Bélánétól, az 
önkormányzat közműve-
lődési és intézményi refe-
rensétől. /Töreky L./

Vármegyei fenntartóhoz került júliustól a tapolcai védőnői szolgálat  

Jön a McDonald’s ? – Mégis lehet 24 órás az orvosi ügyelet?
Összesen tíz napirendi 
pontban született döntés 
a város képviselő-testüle-
tének június 30-i nyilvá-
nos  ülésén.  A képviselők 
nagy többséggel elfogad-
ták többek között a város 
cégeinek beszámolóit, 
2023-as üzleti terveit, 
több fontos közhasznú 
alapítvány támogatását, 
döntöttek a város villa-
mos energia közbeszer-
zésének megindításáról, 
Gyulakeszivel szerződés-
ben biztosították a köze-
li település óvodáskorú 
apróságainak tapolcai 
óvodai ellátását, de a 
polgármesterhez intézett 
kérdések között szóba ke-
rült a diszeli iskolaépület 
iránti érdeklődés, a volt 
Tamoil benzinkút terüle-
tének tervezett eladása és 
a 24 órás orvosi ügyelet 
kérdése is. Ez utóbbi kér-
dést érintően pozitív hí-
rekről számolt be a város 
polgármestere.  

A polgármester és alpol-
gármesterek fontosabb 
tárgyalásainak beszámo-
lóját tartalmazó napirend-
del kapcsolatosan számos 
kérdés hangzott el. Buzás 
Gyula a diszeli iskolaépü-
lettel kapcsolatos polgár-
mesteri tárgyalás tartal-
máról és eredményéről 
érdeklődött. Dobó Zoltán 

válaszában elmondta, hogy 
az iskola szomszédságában 
ingatlannal rendelkező 
német-magyar házaspár 
jelezte, hogy az épületről 
időnként paladarabok és 
vakolat hullik a területük-
re, ugyanakkor vannak 
ötleteik és elképzeléseik 
a jelenleg funkció nélküli 
épületegyüttes hasznosí-
tására, amelyet a jövőben 
részleteiben is ismertetni 
szeretnének majd. Tóth 
Bálint diszeli képviselő az 
üggyel kapcsolatban kérte, 
hogy területileg illetékes 
képviselőként a diszeli is-

kolaépületet érintő tárgya-
lásokról időben értesüljön, 
azokba bekapcsolódhas-
son, illetve kérte, hogy a 
város bérletben és ne el-
adásban gondolkodjon.

Dr. Décsey Sándor többek 
között a 24 órás házior-
vosi szolgálattal kapcsola-
tos egyeztetések állásáról 
kérdezte a polgármestert. 
Elhangzott, a háziorvosi 
ügyeleti rendszert hama-
rosan átveszi a magyar 
állam, illetve a mentő-
szolgálat. Tapolca ebben a  
tervezetben az öt kiemelt 
24 órás szolgáltatást biz-
tosító központ közé nem 
került be, megszűnhet a 24 
órás egészségügyi ügyeleti 
rendszer.  Ezért levélben 
fordult a város az országos 
mentőszolgálat főigazgató-
jához, továbbá  Navracsics 
Tibor miniszter, ország-
gyűlési képviselő segítsé-
gét is kérte. A kérés, a vá-
ros indokai meghallgatásra 
találtak, a Tapolca lakos-
ságára nézve kedvezőtlen  
elképzelések módosítására 
szándék mutatkozik min-
den érintett részéről. – A 
szükséges tárgyalások, 
egyeztetések a közelmúlt-
ban lezajlottak, az orszá-
gos mentőszolgálat kész 
az új tervezet elfogadására, 
azaz egy  24 órás ügyeleti 
rendszer üzemeltetésé-
re, de minderről végleges 
döntés még nem született- 
tájékoztatott Dobó Zoltán. 
Tóth Bálint képviselő a 
hajdani Tamoil benzinkút 

önkormányzati tulajdon-
ban lévő  terület iránti 
vételi szándékról érdeklő-
dött a polgármestertől. A 
válaszban elhangzott, a 
közvetítő cégtől kapott in-
formációk alapján, a világ 
legnagyobb étteremlánca  
2- 2.5 éven belül szeretne 
üzletet nyitni Tapolcán, ha 
“nehézségekbe ütköznek, 
akkor 4-5 éven belül”. A 
város azt szeretné elérni, 
hogy a  McDonald’s, vagy 
bármely más, Tapolca 
iránt érdeklődő étterem-
lánc lehetőleg a  “Tamoil 
területet” válassza, hogy a 
felépülő üzlet később ne a 
városközpontban generál-
jon megnövekedett gépjár-
mű forgalmat…
A június 30-i testüle-
ti ülés napirendi pontjai 
a tapolca.hu internetes 
elérhetőségen, a testületi 
ülésről készült felvételünk 
a tapolcaimedia facebook 
oldalon teljes terjedelmé-
ben megtekinthető.
                             /Töreky L./

Fontos kérdésekben foglalt állást a testület        Fotó: tl

Fennáll a veszély,
hogy Tapolcán
megszünhet a 
24 órás orvosi
ügyeleti ellátás.
A tárgyalások 
és egyeztetések,
azonban jelenleg
úgy látszik,
eredményre
vezetnek
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...Folytatás a címoldalról... 
Az egészségügyben dol-
gozók, vezetők, illetve a 
helyi és környékbeli önkor-
mányzatok képviselői előtt 
Holczbauerné Dr. Kollát 
Ildikó főigazgatót helyette-
sítő orvosigazgató mondott 
beszédet. – Ünnepelni jöt-
tünk most össze, ünnepelni 
mindazokat, akik nap mint 
nap Semmelweis Ignác el-
hivatottságával gyakorolják 
hivatásukat. Abban a kor-
ban, amikor Ő élt és dol-
gozott, a gyermekágyi láz 
gyakori és rettegett, magas 
halálozással járó szövőd-
mény volt. Semmelweis 
nem tudott beletörődni az 
értelmetlen veszteségekbe, 
kutatásokba kezdett és az 
akkori közvélemény szá-
mára elfogadhatatlan elmé-
lettel állt elő, hiszen a bajt 
a szülésznők által átvitt fer-
tőzésben találta meg. Ko-
rát megelőző tudományos 
szemlélete, rendíthetetlen 
kitartása és megalkuvást 
nem ismerő hite örök pél-
daképül szolgál számunkra, 
életműve pedig tükröt tart 
elénk… Semmelweis Ignác 
születésnapján legyünk 
büszkék teljesítményünk-
re, legyünk hálásak azért, 
hogy egy magasztos hiva-
tást gyakorolhatunk, me-
rítsünk erőt embertársaink 
fájdalmainak enyhítéséből, 
gyógyulásukból a minden-
napokban- fogalmazott 
a kórház vezetője, majd 
Dobó Zoltán polgármester-
rel és Zengői-Török Csilla 
ápolási igazgatóval közösen 
átadták a Deák Jenő Kór-
ház kitüntetéseit. Semmel-
weis nap alkalmából Deák 
Jenő-emlékérmet vehetett 
át Dr. Vígh Éva. Semmel-
weis-napi elismerésben ré-
szesült Pető Istvánné, Ács 
Józsefné, Molnár Tiborné, 
Tátosiné Bóta Andrea, Tóth 
Szabolcs Gyuláné, Kádas 

Gabriella, Baranyai Éva 
és Vörös Gyula. A Magyar 
Egészségügyi Szakdolgozói 
Kamara Semmelweis-napi 
kitüntetéseit Zengői-Török 
Csilla, a MESZK Tapol-
ca-Sümeg Helyi Szervezet 
elnöke adta át Török Csa-
báné, Pappné Vers Ildikó, 
Káli Magdolna és Szabó 
Lajosné részére.  2023. év-
ben többen is szolgálati el-
ismerésben részesültek. 25 
éves egészségügyi szolgálati 
idejét idén ünnepli: Bolláné 
Kovács Orsolya, Molnár Ti-
borné, Renner Noémi, Dr. 
Turcsányi Zoltán Zsolt és 
Vajai Józsefné. A 30 éves ju-
bileumát ünnepli: Baranyai 
Éva, Dézsi Tiborné, Merse 
Lajosné, Riba Tibor, Sajczné 
Pálfi Melinda. Illetve a 40 
éves jubileumát ünnep-
li: Góczán Ferencné, Nagy 
Zoltánné, Tóthné Inhoff 
Ildikó és Török Csabáné. 
A Tapolcai Mentőállomás 
dolgozóinak járó elismeré-
seket idén a 10 éves men-
tőszolgálati munkaviszony-
nyal rendelkező: Kovács 
Zsolt, Kubik László, Lukács 
Krisztián, továbbá a 20 éves 
munkaviszony elismerése-
ként Rig Lajos és Szabó Ti-
bor vehették át Tapolca pol-
gármesterétől. Czár István 
és Takácsi József 30 éves, 

míg Szigetvári Csaba és 
Nagy Károly mentőtisztek 
esetében a 40, illetve a 45 
év mentős múltat ismerték 
el. A védőnői rendszer mű-
ködtetése, finanszírozása 
eddig önkormányzati fel-
adat volt, amelyet  Tapolca 
az alapellátási intézeten ke-
resztül látott el 2023. június 
30-al bezárólag. A Védőnői 
Szolgálat munkatársai új 
munkáltatóhoz, a megyei 
irányító kórházhoz kerül-
nek át. Eddigi áldozatos, 
lelkiismeretes munkájukat 
a város, illetve Dobó Zol-
tán polgármester és Sikos 
Rita, az alapellátás vezető-
je is megköszönte Maurer 
Tamásné, Svendor Diána, 
Piszker Judit, Horváth Vik-
tória, Szabóné Ferenc Anita, 
Lenner Lászlóné, Szabóné 
Takács Mária és Tóth-Part 
Veronika védőnőknek. A 
Semmelweis-napi ünnep-
ségen a Tapolcai Musical 
Színpad két oszlopos tag-
ja, Tasner Réka és Báder 
Zoltán szórakoztatta a je-
lenlévőket, majd Dobó 
Zoltán polgármester po-
hárköszöntőjével, fotófali 
közös fotózással, pezsgős 
koccintással és állófogadás-
sal folytatódott az esemény 
a Tamási Áron Művelődési 
Központ aulájában. /tl/

“Semmelweis tükröt tart elénk”

Dr. Vígh Éva neurológus átveszi az emlékérmet Fotó: tl

215 év után került ideigle-
nesen Tapolcára Heinrich 
Friedrich Füger német 
festő Batsányi Jánosról 
készült portré festménye, 
amellyel a Tapolcai Városi 
Múzeumban 2023. június 
24-től szeptember 30-ig 
találkozhat a közönség. A 
műalkotás jelképes lelep-
lezésére a Múzeumok éj-
szakája rendezvény adott 
alkalmat a helyszínen.

– A kerek Batsányi évfor-
duló szülte annak gondo-
latát, hogy a Magyar Nem-
zeti Múzeum dísztermének 
bejáratánál függő Batsányi 

Jánosról készült festmény 
egy meghatározott időre a 
költő szülőföldjére kerül-
jön. Köszönet illeti ezért 
L. Simon Lászlót, a Magyar 

Nemzeti Múzeum főigaz-
gatóját, akivel egy koráb-
bi szakmai rendezvényen 
született meg a megálla-
podás a kép időszakos ta-
polcai kiállításáról – idézte 
fel az előzményeket a fest-
mény szombati leleplezé-
sén a Wass Albert Könyv-
tár és Múzeum igazgatója, 
dr. Décsey Sándor.– H. F. 
Füger 1808-ban készült Ba-
tsányi portréjáról tudjuk 
Párizsból feleségéhez írt le-
veléből, hogy a kép magán-
használatra készült. Batsá-
nyi, az 1820-as években az 
arcképet gyerekkori barát-
jához, Juranics László pécsi 
kanonokhoz küldte, azt a 
nyilvánosságnak szánva. 
A festmény Juranics ha-
lála után került a Magyar 
Nemzeti Múzeumba, most 
a tapolcai születésű köl-
tő szülőföldjén is láthat-
juk. Immár karnyújtásnyi 
közelségből nézhetünk a 
költő szemébe, aki nemes, 
római jellemként Füger 
mester ecsetvonásai által 
megörökítve tekint ránk – 
vallotta Németh István Pé-
ter író, költő, műfordító aki 
egy szonettel is tisztelgett 
Tapolca nagy szülötte előtt 
a Múzeumok éjszakáján /
írás: ke / /Fotó:tl/

A költő arcképe megérkezett

Németh István Péter szonettjét olvasta fel a képnél Fotó: tl

Immár
karnyújtásnyi
közelségből
nézhetünk
Batsányi szemébe
a Füger festmény
ecsetvonásai által
megörökítve

A közelmúltban fejező-
dött be a Tapolca Kft. 
történetének egyik leg-
jelentősebb beruházása, 
a Malom-tó környezeté-
nek kulturális –turiszti-
kai jellegű megújítása- 
tájékoztatta lapunkat 
Rédli Károly ügyvezető.

A cég 2022 júniusában 
a „Közösen Tapolcáért 
Helyi Közösség” a TOP-
7.1.1-16-H-014-1 számú, 
„Épített és szabadtéri 
terek infrastrukturális 
fejlesztése, eszközbe-

szerzés” című felhívásá-
ra pályázatot nyújtott be 
a „Tapolcai Malom-tó 
környezete, mint ren-
dezvénytér megújítása” 
címmel.
A bírálatot követő-
en a TOP-7.1.1-16-H-
ERFA-2022-00951 azo-
nosító számú támogatási 
kérelemhez kapcsolódó-
an a gazdasági társaság 
nettó 62 millió  589 ezer  
317 forint összegű tá-
mogatás nyert el. A Tá-
mogatói Okiratot 2023. 
február 9-én adták ki. A 

Felső-tó és Alsó-tó kör-
nyezete a város kiemel-
kedő turisztikai látvá-
nyossága, sétányai, terei 
egyaránt szolgálják a he-
lyiek gyalogos forgalmát, 
valamint a látogatófor-
galmat. A térségi, tele-
pülési szintű események 
biztosítása érdekében 
kiemelkedő szempont a 
megfelelő infrastruktu-
rális ellátottság, amely 
emeli a városban meg-
rendezendő közösségi 
kulturális események 
színvonalát. Tapolcán 
azért is fontosak az ilyen 
jellegű fejlesztések, mivel 
a város már most is gaz-

dag közösségi-kulturális 
élettel rendelkezik, így 
igény van a további mo-
dernizációra.
A projekt keretében a 
Malom-tó környeze-
tének mintegy 20-25 
éves, időközben elhasz-
nálódott és helyenként 
egyenlőtlen felületű, bal-
esetveszélyes térburko-
latának a felújítását va-
lósították meg 2820 m2 
felületen. 
Az új és jól kezelhető, 
a Szent István szobor 
és a Négy Évszak szo-
borcsoport körüli terek 
burkolatához illeszkedő 
térburkolat kivitelezé-

si munkáit közbeszer-
zési eljárást követően a 
zalaszántói Két Tarbuza 
Kft. végezte el, határidő-
re, jó minőségben. 
A projekthez minimális 
saját forrást kellett biz-
tosítani. Az összes előké-
szítő-, menedzsmenti-, 
műszaki ellenőri-, kivi-
telezési-,  kötelező nyil-
vánossági feladatok fede-
zetét a támogatás összege 
biztosította.  A Tóparton 
minden adott ahhoz, 
hogy az elkövetkező 
években a kedvelt séta-
téren, a megújult rendez-
vénytéren mindenki jól 
érezze magát.

Megújult tóparti burkolatok
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A Múzeumok éjszakája 
programsorozat Tapolcán 
is évről évre remek lehe-
tőséget kínál arra, hogy 
ingyenesen, érdekes tör-
ténelmi, régészeti előadá-
sokkal és többek között 
kézműves foglalkozással, 
családi vetélkedővel fűsze-
rezve betekintsünk abba a 
világba, amely a múlt tár-
gyi értékeinek, régészeti 
leleteinek szakszerű meg-
őrzésére és színvonalas 
bemutatására jött létre. 
Június 24-én, szombaton 
este a városi múzeum ajta-
ja szélesre tárult a látoga-
tók előtt.

Az országos eseményso-
rozat helyi rendezvényét 
dr. Décsey Sándor, a Wass 
Albert Könyvtár és Múze-
um igazgatója nyitotta meg, 
aki röviden összefoglalta a 
múzeumban zajló munkát, 
beavatva a jelenlévőket a 
város írott és tárgyi emléke-
inek megőrzését célzó tevé-
kenységbe, a falak között és 
azon kívül is zajló értékőr-
ző, rendszerező munkába. 
Az igazgató a Múzeumok 
éjszakája színes program-
jai közül kettőt emelt ki, a 
Batsányi Jánosról készült 
eredeti, Heinrich Fried-

rich Füger német festő által 
festett alkotás ünnepélyes 
bemutatását (a festmény 
szeptember 30-ig tartóz-
kodik Tapolcán), illetve az 
állandó kiállítás létreho-
zójának, Hangodi László 
történész, főmuzeológus-
nak az esti tárlatvezetését, 
amely – mint fogalmazott 
– százszor többet ér annál, 
mintha a múzeumi látoga-
tó magára hagyva tekinte-
ne bele a vitrinekbe, rácso-
dálkozva az üveg mögött 
őrzött kiállítási tárgyakra. 
A helyi Múzeumok éjsza-
kája rendezvényen Papp 
Attilától megtudhatták az 
érdeklődők, hogy milyen 
módszerekkel, technikák-
kal, eszközökkel dolgoznak 

a föld alatt nyugvó értékek-
re kíváncsi régészek úgy, 
hogy ásatási munka még el 
sem kezdődött. Dr. Décsey 
Sándor a drónhasználat 
lehetőségeit mutatta be a 
terepi kutatásban, Szilaj 
Rezső pedig megmutatta 
a múzeumlátogatóknak, 
hogy milyen munka a bar-
langkutatás, hogy kell azt 
elképzelni. Hangodi László 
a 6000 év kőben, tárgyban, 
képben kiállítást mutat-
ta be, de az oral history, a 
szóbeli visszaemlékezések 
szerepéről is tartott elő-
adást, amelynek Tapolca és 
környéke 1914 és 1956 kö-
zötti történelmének általa 
végzett kutatásában is nagy 
szerepe volt. /Töreky L./

Éjszakára is nyitva tartó múzeum

Papp Attila a modern régészet technikáiról beszélt Fotó: tl

A megrendelő Wass 
Albert Könyvtár és Mú-
zeum és a kivitelező 
Vektorbau-Invest Kft. 
képviselője a napok-
ban aláírta azt a szer-
ződést, amely a városi 
múzeum padlásterének 
infrastrukturális felújí-
tásáról, illetve ott egy új 
kiállítótér létrehozásáról 
szól. A munkálatok júli-
us közepén indulnak és 
várhatóan október 15-én 
érnek véget, illetve ak-
kortól kezdődhet a szak-
mai munka, a tervezett 
Tapolca géniuszai című 
kiállítás létrehozása. Az 
építkezés 47 millióba, az 
állandó kiállítás megva-
lósítása pedig 18 millió 
forintba kerül majd- tud-
tuk meg.

A Wass Albert Könyvtár 
és Múzeum még 2021-ben 
adott be pályázatot a Nem-
zeti Kulturális Alap Ma-
gyar Géniusz programjá-
hoz, ahol az intézmény 36 
millió forintot nyert el. Dr. 
Décsey Sándor igazgató ar-
ról tájékoztatta a Tapolcai 
Médiát, hogy részben inf-
rastrukturális fejlesztést, 
részben pedig új, állan-

dó kiállítást hoznak létre 
a pénzből, illetve a város 
által a pályázati pénzhez 
hozzátett összegből. Ta-
polca város képviselő-tes-
tülete ugyanis pályázati 
siker esetén korábban 30 
millió forint önrészt szava-
zott meg a beruházáshoz. 
Az eredeti elképzelések, 
tervek a múzeum épületé-
nek tüzetesebb vizsgálatát 
követően módosultak, a 
végleges építési terv a pad-
lástér 40 százalékának, kö-
zel 47 négyzetméter alap-
területnek a beépítéséről 
szól, a szellőztetést (nyí-
lászárók hiányában) he-
lyettesítő műszaki megol-
dásokkal biztosítják majd. 
Az építkezés július 15-én 

kezdődik a munkaterü-
let hivatalos átadásával. A 
szakemberek lépcsőfeljá-
rót építenek az iskolatörté-
neti kiállítás tanterméből, 
elkezdik a tetőtéri szige-
telést, a gipszkartonozást, 
az elektromos hálózat ki-
építését, a burkolásokat, 
illetve a kapcsolódó egyéb 
munkákat. Amint ezek 
elkészülnek, fénytechni-
kával kiegészített vitrinek 
kerülnek be a kiállítótérbe, 
megtörténik egyes kiállí-
tási tárgyak restaurálása, 
elkészülnek többek között 
a szükséges nyomdai, gra-
fikai munkák, megtörténik 
a helytörténeti tárlat anya-
gának gondos összeállítá-
sa. /Töreky L./

Aláírták, beépülhet az épület padlástere

Kézfogás a szerződés aláírását követően             Fotó: mr

Az elmúlt hétvégén ün-
nepélyesen átadták a 
raposkai temetőkert 
megújult ravatalozóját, 
a temető új 110 méteres 
kerítésszakaszát és 140 
méternyi térkővel bur-
kolt temetői gyalogos 
utat. A ravatalozó épület 
a Magyar Falu Program-
ban elnyert 28.5 milliós 
támogatásból, a felsorolt 
kiegészítő beruházások 
pedig 6 millió forintnyi 
önkormányzati forrásból 
valósulhattak meg.

A szombati 12. Bazaltor-
gona falunapon megtartott 
átadó ünnepségen Bolla 
Albert polgármester el-
mondta, hogy a falu lakos-

ságának és önkormányza-
tának több évtizedes álma 
vált valóra azzal, hogy az 
erősen elavult régi ravata-
lozó helyére egy új, a kor 
követelményeinek meg-
felelő létesítmény épült. – 
Raposka lakói büszkék le-
hetnek a megújult temetői 
környezetre és jó érzéssel, 
kulturált környezetben lá-
togathatják majd elhunyt 
hozzátartozóikat. Kérek 
minden raposkait, hogy 
őrizzük meg ezt a rende-
zett környezetet, gondosan 
ápoljuk szeretteink sírhe-
lyét! Bolla Albert köszö-
netét fejezte ki a falu pá-
lyázatát támogató magyar 
kormánynak és Navracsics 
Tibor miniszter, országgyű-
lési képviselőnek, de Ko-
csis Tibor tervező, műszaki 
vezető, Tarbuza Attila, a 

kivitelező cég ügyvezetője 
és Páhi Csaba villanysze-
relő mester hozzáállását és 
munkáját is méltatta. Ra-
poska polgármestere Ta-
polca önkormányzatának, 
illetve Dobó Zoltán polgár-
mesternek is köszönetet 
mondott, hiszen a város a 
temetői gyalogutak felújí-
tására, jelképes áron adott 
használt, de minőségi tér-
követ Raposka községnek. 
Dr. Navracsics Tibor arra 
mutatott rá, hogy előde-
inktől nem csak hagyatékot 
kaphatunk, hanem adóz-
hatunk is számukra. – Egy 
közösség erejét az mutatja, 
hogy mennyire tartja szá-
mon a múltját, az előző 
nemzedékeket, hogyan fi-

gyel oda azokra, akik közü-
lük maradandót alkottak, 
hogyan őrzi és adja át ezt 
az emlékezetet a követke-
ző nemzedékeknek. Ennek 
az emlékezésnek, a tiszte-
letadásnak az egyik fontos 
helyszíne a temető… A 
temető, a ravatalozó álla-
pota árulkodik a közösség 
minőségéről, hiszen azt 
mutatja, amit itt Raposkán 
is láthatunk, hogy becs-
ben tartják, számon tartják 
és meg akarják őrizni az 
előző nemzedékek értéke-
it – hangsúlyozta a térség 
országgyűlési képviselője. 
Az ünnepélyes szalagátvá-
gást követően Beke Zsolt 
plébános áldotta meg az 
épületet. Az esemény fé-
nyét Hoffman Szilvia szava-
lata és népdal produkciója 
emelte. /Töreky L./

Átadták a ravatalozót

Ötven év után építették újjá a ravatalozót         Fotók: tl

Dr. Navracsics Tibor méltatja a beruházás jelentőségét
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Az elmúlt hét pénte-
ken a Tapolcai Bárdos 
Lajos Általános Isko-
la székhelyintézmény-
ben, szombaton pedig 
a délelőtti órákban, egy 
órányi különbséggel a 
Kazinczy és a Batsányi 
tagintézményekben tar-
tottak ballagási, évzáró 
ünnepségeket. 

- A tanévnek voltak vi-
dám, izgalmas, megha-
tó pillanatai és a sikerek 
mellett időnként kudar-
cok is – emlékezett visz-
sza Vighné Varga Odett 
intézményvezető-helyet-
tes a Bárdos székhelyin-
tézmény udvarán tartott 
ballagási, évzáró ünnep-
ségen. “Megtapasztaltuk 
a küzdelmet, a tanulási 
nehézségeket, a társadal-
mi gondok iskolába való 
lecsapódását. Rendezvé-
nyeink a tanulók fejlődé-
sét, közösség összetarto-
zását szolgálták. Ebben az 
évben is elértük oktatói, 
nevelői céljainkat, me-

lyeket kitűztünk magunk 
elé.” Ebben a tanévben 
volt a legmagasabb a ta-
nuló létszám. 16 osztály-
ban, 402 tanuló várta, 
hogy kezébe foghassa bi-
zonyítványát. 52 ballagó 
diák közül 17-en gim-
náziumban, 28-an tech-
nikumban és 7-en szak-
képző iskolában tanulnak 
tovább. Nagyon szép bi-
zonyítványok születtek, 
51-en kitűnő tanulmányi 
eredményt értek el, 52-en 
pedig jelest, ez az iskola 
összlétszámának 26%-a, 
az iskola tanulmányi átla-
ga 4,2 lett. Tapolca Város 
Önkormányzata ingye-
nes mozilátogatással dí-
jazza a szép teljesítményt 
elért diákokat, emellett 
cirkuszi belépővel is gaz-
dagodnak. Az országos 
kulturális és sportese-
ményeken kiemelkedő-

en szerepeltek a gyere-
kek, melyért igazgatói, 
tagintézményvezetői és 
osztályfőnöki dicséretben 
részesültek. A búcsúzó 
nyolcadik évfolyamos 
tanulók közül Bárdos- 
emlékplakettet és díszok-
levelet vehetett át az a ta-
nuló, aki általános iskolai 
tanulmányai során végig 
kitűnő volt, számtalan ta-
nulmányi versenyen kép-
viselte az iskolát valamint 
közösségi és sport mun-
kájával példát mutatott 
társainak. Rajta kívül egy 
olyan tanuló is átvehet-
te az emlékplakettet, aki 
jó tanulmányi eredmé-
nye mellett, kiemelkedő-
en teljesített zenei téren, 
több országos versenyen 
ért el rangos helyezést 
már alsós kora óta. A 
Bárdos emlékplakettet, a 
2022/2023-as tanévben 
Bogdán Imre 8.a és Király 
Emőke 8.z osztályos ta-
nuló kapta. Ezt követően 
vehették át kitűnő bizo-
nyítványukat és könyv-

jutalmaikat a legjobban 
teljesítő diákok. Megkö-
szönték Süléné Gyönge 
Anita sok éven át tartó, ál-
dozatos munkáját az SZM 
választmány élén és virág-
csokrokat vehettek át töb-
ben is, akik munkájukkal, 
időt nem kímélve támo-
gatták az iskolában zajló 
események sikerességét. 
Hálájukat fejezték ki a 
fenntartónak, valamint az 
Önkormányzatnak, hogy 
egész évben segítették az 
intézményben folyó okta-
tó, nevelő munkát. Ezzel a 
2022/2023-as tanévet ün-
nepélyesen bezárták, me-
lyet kitörő ováció kísért. 
Nyugdíjba vonulásának 
alkalmából búcsúztatták 
Magyar Ferencnét Marika 
nénit, méltatták hosszú 
éveken át tartó lelkiisme-
retes, emberséges tanári 
pályafutását. A ballagási 

ünnepség búcsúzóverssel 
vette kezdetét, majd a 7. 
osztályos tanulók átadták 
a végzősöknek az útrava-
ló tarisznyát. Bajner Imre 
igazgató, ünnepi beszé-
dében felelevenítette a 
végzősök búcsúműsorá-
nak momentumait, majd 
felolvasta, hogy a diákok, 
elmondásuk szerint mi-
ben hisznek: “- Hisztek a 
művészetben, a lélekben, 
a békében, a harmóni-
ában, a szépségben és a 
szeretetben. Ezek valóban 
bárdosos diákhoz mél-
tó értékek, melyet azzal 
zártatok: Ember vagyok, 
s hiszek az emberben. Mi 
pedagógusok pedig hi-
szünk bennetek.” A balla-
gó diákok osztályfőnökük 
kíséretében, tarisznyával 
vállukon hagyták el az is-
kola udvarát és indultak 
el a jövőbe vezető úton.
44 lufi szállt idén a ma-
gasba, 44 tanuló búcsú-
zott a Kazinczy téri ál-
talános iskolától. Reggel 
nyolc órakor az ünnepé-
lyes zászlós bevonulást, 
majd a Himnusz hangjait 
követően Bodor Tamás 
tagintézmény-vezető kö-
szöntötte a város önkor-
mányzatának jelenlévő 
képviselőit, a tanulók szü-
leit, az iskola diákságát, 
majd hagyományosan a 
kitűnő tanulók jutalma-
zásával és a ballagó há-
rom nyolcadikos osztály 
búcsújával folytatódott 
az ünnepség. Bajner Imre 
igazgató is a végzősök-
höz szólt elsőként, úgy 
fogalmazott, begördült 
a végállomásra az a kép-
zeletbeli vonat, amely 
nyolc évvel ezelőtt indult 
el a diákokkal. – Akik 
nem csak telefonjukba 
bámulva töltötték ezt az 
utazást, azok számos él-
ményhez juthattak ebből 
a képzeletbeli vonatból 
kitekintve – fogalmazott 
a Bárdos Lajos Általános 
Iskola igazgatója, aki arra 
kérte a diákokat, hogy le-
gyenek hálásak és mond-
janak köszönetet szüleik-
nek, tanáraiknak, akik a 
legnagyobb nehézségek 
idején is mellettük álltak. 
Az igazgató a szülőket 
is megszólította, többek 
között megköszönte azt 
a bizalmat és segítséget, 
amelyet az iskola és a 
pedagógusok irányába 
mutattak az elmúlt nyolc 
évben. A kazinczy-s pe-
dagógusokhoz szólva – 
továbbra is a vonatutazás 
hasonlatával élve – Bajner 

Imre azt mondta, hogy 
nehéz, de szép feladat volt 
a 8. osztály a, b és c vasúti 
kocsijaiban helyet foglaló 
44 diákot a végállomásig 
elkísérni és megköszönte 
az ehhez szükséges tar-
talmas, türelmes és követ-
kezetes munkát, a diákok 
irányába mutatott törő-
dést, aggódást és szerete-
tet. Az 1492 - A Paradi-
csom meghódítása című 
film zenéjére vonultak 
be a reptéri Batsányi Já-
nos Angol-Magyar Két 
Tanítási Nyelvű Általá-
nos Iskola diákjai, kö-
zöttük a tanévtől, illetve 
az intézménytől végleg 
búcsúzó osztályok tanu-
lói és osztályfőnökei. A 
hetedikesek nevében Pék 
Dóra mondott búcsúzta-
tó beszédet, majd a bal-
lagó 8.a osztály nevében 
Horváth Lídia köszönt 
el. Dr. Komjátiné Nyakó 
Györgyi intézményve-
zető a ballagó diákokat 
egyénenként is kiemelve, 
az osztálynévsort ismer-
tetve, személyes hangon 
búcsúzott. Bajner Imre 
igazgató hasonlóan a Ka-
zinczy iskolában elmon-
dott beszédéhez, bölcs 
lelki útravalóval igyeke-
zett ellátni a végzősöket, 
ezúttal sem a jövő útjai-
nak zökkenőmentességét 
ígérve számukra, hanem 
az elesés, elcsúszás után, 

a talpra állás és a befek-
tetett munka fontosságát 
hangsúlyozta. – Az elmúlt 
8 évben pedagógusaitok, 
szüleitek azon fáradoztak, 
hogy felvértezzenek ben-
neteket azzal a tudással, 
képességekkel, amelyek 
alkalmassá tehetnek arra, 
hogy az élet ösvényén ma-
gabiztosan haladjatok, de 
ha lecsúsztok róla, vissza 
tudjatok mászni rá. Soha 
ne keressétek az igazi 
munka, a teljesítmények 
nélkül kiadott bizonyít-
ványok csalóka világát. A 
sikerért, a tudásért min-
dig meg kell dolgozni…- 
üzente egyebek mellett az 
igazgató a ballagóknak. 
A beszédet követően az 
iskola vezetése, illetve tá-
mogatói alapítványának 
kuratóriuma emléklapo-
kat, majd kitüntetéseket 
adott át a sportban és ta-
nulmányokban kitűnően 
teljesítő arra érdemesült 
végzős tanulóknak: Var-
ga Georgina Anna Ba-
tsányi- díj kitüntetésben 
részesült,  Tóth Eszter és 
ikertestvére Tóth Ramó-
na Jó tanuló, jó sportoló 
kitüntetést vehetett át. 
Batsányi- díjat kapott az 
idei évzáró ünnepség ke-
retében Kamonné Majer 
Andrea és Illés-Egyed Ani-
ta Mária, az iskola szülői 
szervezetének két aktív 
tagja. /hg, tl/

Elköszöntek a végzősök, beköszöntött a vakáció

Jutalmak a legjobbaknak az évzáró ünnepségen

Horváth Regina, Varga Veronika és Czimber Vanessza 
a Kazinczy nyolcadikosai nevében búcsúzott  Fotók: hg

Virággal a kezükben sorakoztak fel a batsányis ballagók
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A Tapolcai Média vendé-
ge volt a napokban Ko-
vács Rita, akivel a városi 
televízió főszerkesztője, 
Kovács Melinda beszél-
getett első regénye, az 
Aranymetszés megje-
lenésének alkalmából. 
Rita immár 6 éve a Szent 
György-hegy lábánál 
fekvő, számára ma is 
mesebeli táj, Hegymagas 
község lakosa. A könyvet 
az ünnepi könyvhéten, 
június 9-én, a Prae Kiadó 
mutatta be Budapesten, a 
Kis Présház irodalmi ká-
véházban. Nagy érdeklő-
dés övezte az eseményt, a 
közönség egy része nem 
is jutott be a bemutatóra 
– tudhattuk meg.
 
„Velence a világ közepe. Az 
egyik közepe legalábbis, 
mert a világnak több kö-
zepe van, tengelye többfe-
le hajlik és sok az egyedül 

érvényes igazság, számos 
az ’egy a szükséges’.” /Szerb 
Antal : A harmadik to-
rony/
 
Kovács Rita 2008 óta 
rendszeresen publikált ki-
állítás- és könyvkritikákat 
Olaszországban, a Velen-
cei Biennálén, vagy Ma-
gyarországon, a prae.hu 
általános művészeti por-
tálnak, de az Aranymet-
szés az első regénye. Pon-
tosan nyolc évvel ezelőtt, 
a művészeti kiállításokról 
írt publikációi során, a 
kritikákba szőtt, képek ih-
lette történetek ébresztet-
ték rá, hogy valójában egy 
regény formálódik a kezei 
között. A mű magja azon-
ban nem egy klasszikus 
szerelmi történet, árulta 
el Rita, hiszen valójában a 
lélektan, a kontempláció a 
legfőbb motívum.
A könyv több szálon is 

kötődik a mikrokör-
nyezetünkben található 
Szent György-hegyhez. 
Az egyik szál a helyszín-
választás, a másik maga a 
mű címe: Aranymetszés. 
Rita számára nem csupán 
térkép e táj, hiszen már 6 
éve a Szent György-hegy 
lábánál fekvő mesebeli 
Hegymagas lakosa. Egy 
nyaralással kezdődött az 
ismerkedés a Tapolcai-
medence tájékával, mely-
nek egyik meghatározó 
eleme a Szent György-
hegy volt. A hegytetőről 
nyíló páratlan szépségű 
tájkép a hegyeket ölelő 
Balatonnal, épp oly meg-
indító volt számára, mint 
akár a borosgazdák ked-
ves invitálása egy-egy po-
hár borra. A hely harmó-
niát sugárzó atmoszférája 
szépséggel töltötte el az 
akkor még nyaralni visz-
szajáró szerzőt.
 
/Van egy közismert jelenté-
se az aranymetszésnek, hi-
szen mint speciális arányt, 
szokták úgy is emlegetni, 
hogy “divina proportione”, 
azaz az “isteni arány”. 
Szabály, amelyet a ma-
tematika, az építészet, a 
művészet és a természettu-
dományok egyaránt hasz-
náltak. A szőlész-borász 
szakmában pedig egy eljá-
rás, amikor a szálvesszőt 
szüret előtt elmetszik. Így 
a szálon maradt szőlőfürt 
még a vesszőből tud táp-
lálkozni, de elkezd töpped-

ni-mazsolásodni, ezzel egy 
igazán különleges koncent-
rációt és ízvilágot létrehoz-
va a fürt szemeiben./
 
A könyv főszereplője, 
Eszter ékszerkészítő, al-
kotó ember, barátja Bá-
lint weboldal tervező, aki 
a modern kor gyermeke. 
Az ékszerész elvonultabb, 
meditatívabb, múltba 
vissza-visszatekintő életet 
él, míg Bálint közpon-
ti, nyüzsgő életmódjával 
ezzel ellentétet képez. 
Velencében az egyik bi-
ennálén egy amerikai fes-
tőnő érdekes, absztrakt 
festménye “Az ékszerké-
szítő otthonában” ihlette 
a történet főszereplőjének 
karakterét. Ekkor hatá-
rozta el Kovács Rita, hogy 
Eszter, a főszereplő ötvös 
lesz, ami a reneszánsz-
kori Velencét adta újabb 
színtérként. A kor, ahol 
egy ötvös egyenértékű 
volt egy festőművésszel, 
vagy akár egy szobrásszal, 
ahol az ékszerek több je-
lentéssel, szimbólummal 
bírtak, mint napjainkban, 
akkoriban egy esküvő al-
kalmával is más ékszert 
viseltek, mint amikor egy 
hódoló visszautasítására 
került sor. A regényírást 
gondos művészettörténeti 
és kultúrtörténeti kutatás 
alapozta meg- mesélte a 
szerző, akinek életében 
Olaszországnak mindig 
nagy szerep jutott. Inspi-
rálták csodálatos városai, 

művészete, akárcsak Szent 
György-hegyi élményei. A 
közeli tanúhegyen szer-
zett pozitív tapasztalatok 
hozták magukkal a Szent 
György-hegyi szálat. 
Ugyanakkor az ékszer-
készítés szempontjából 
is meghatározó a hely-
szín, mert sok ékszerész 
a természetből, termé-
szeti képződményekből 
merítkezik – tudhattuk 
meg az első kötetes szer-
zőtől.
Az olasz környezet nem-
csak a velencei szálat su-
gallta a könyv írójának, 
hanem a könyv borítóját 
is meghatározta. Egy ki-
állítás plakátjaként kö-
szönt vissza Velence ut-
cáin Bartolomeo Veneto: 
Lucrezia Borgiáról készült 
festménye, amely a könyv 
fedőlapjáról tekint ránk.
Jövőbeni terveiről is me-
sélt a szerző, melyben 
szerepel egy újabb könyv 
megírása, amely apró tör-
ténetekből áll, és minden 
egyes történet a tenger-
parthoz, a tengerhez kap-
csolódik. Az Aranymet-
szés c. regény megtalálható 
a Tourinform Irodában, 
a Libri könyvesboltok-
ban, és a Prae Kiadónál. 
Azok, akik személyesen 
is találkoznának Kovács 
Ritával, azok autentikus 
helyszínen, július 26-án, 
a Hegymagasi Nyári Esték 
programsorozat keretében 
megtehetik. /Kovács Edi-
na / fotó:Töreky L./

Az Első Magyar Látvány-
tár Nőábrázolások és áb-
rázoló nők című kiállítását 
július 1-jén nyitotta meg 
Bán Zsófia író. Vörösváry 
Ákos és a társkurátor, Vár-
konyi Ádám első, közösen 
összeállított és rendezett 
tárlatát Vörösváry Ákos 
közelmúltban elhunyt fele-
ségének, Gyökér Kinga em-
lékének ajánlották. A kiál-
lítás részeként nyílt meg 
Lóránt Zsuzsa szobrász-
művész kamarakiállítása, 
amelynek anyagát Kálmán 
Borbála művészettörté-
nész, kurátor válogatta és 
rendezte. 

A tárlat megnyitóján első-
ként Várkonyi Ádám fejezte 
ki köszönetét mindazok-
nak, akik lehetővé tették a 
kiállítás létrejöttét, majd 
Török Sopchie: Öt vers 
című költeményét Deb-
reczeni Sára Borbála szín-

művész előadásában hall-
hattuk. Vörösváry Ákos a 
tárlatról, a Látványtár alapí-
tóiról, és a halálról alkotott 
sajátságos gondolatait is 
megosztotta a közönséggel. 
- Gyökér Kinga meghalt. 
Tudni tudom, de elhinni 
képtelenség- fogalmazott. 
A halál más perspektívából 
mutatja azt, akit évtizede-
ken át ismertünk, ismerni 
véltük. Kérdések tömege 
született Kinga elhunytá-
val, válasz csak egyetlen: Az 
első magyar Látványtárnak 
élnie kell-fogalmazott.  A 
tárlat fő témája a nő, mint 
örök alanya, mint alkotója 
és múzsája a képzőművé-
szet minden ágának, illetve 
a gyengédebb nem szerepe 
a vizuális kultúra történe-
tében. Továbbá arról szól a 
kiállítás, hogy a kultúrtör-
téneti korszakokban miként 
alakult, és változott a nőkről 
alkotott kép, mely sosem 

egységes, univerzális, ha-
nem koronként, alkotónk-
ként változó, mint ahogy a 
társadalomban és a család-
ban betöltött szerepük is. 
Bán Zsófia már önmagában 
is rendkívül szórakoztató 
és érdekfeszítő megnyitójá-
ban így fogalmazott: A Lát-
ványtár minden műfajra, 
és regiszterre nyitott, ahol 
a magasröptű művészet és 
popkultúra keveredik a né-
pivel és urbánussal. Van itt 
márvány és faszobor, fa-
linaptár, filmposzter, fest-
mény, konyhai áldás, Blikk 
címlap, Vermutos címke, 
porcelánfigura, Fürge ujjak, 
minden mi bölcselmetek 
elképzelni sem képes. Mint 
egy régi nyaralás képeinek 
diavetítésén, végignézzük 
tárgyi, és vizuális kultúránk 
kellően ironikus szemmel, 
rafináltan válogatott nőáb-
rázolásait. - Komoly kul-
túrtörténeti dolgozat vidám 

hullámvasútján ülünk, re-
pülünk, ami felidézi a rég 
és közelmúltunkat,  jele-
nünket. Egy valóságos blikk 
- ária, és blikkfang, egy 
hömpölygő blikkring, mert 
igen, itt a tekintet, a ’Blikk’ 
van piedesztálra emelve. 
Nem elsősorban a téma: a 
Nő, hanem a hogyan, és a 
mi célból.  „Vörösváry Ákos 
és csapata pontosan tudja, 
mennyire fontos, sőt mára 

már elkerülhetetlen firtatni, 
mit sugallnak ezek a képek, 
mit mondanak arról a kul-
túráról és társadalomról, 
amelyben létrejöttek. Fir-
tatni azt, hogy mi jelenik 
meg a nőkről a kultúra szín-
padán.” A kurátorok bíznak 
benne, hogy kiállításuk iz-
galmas, sokrétű anyaga új 
gondolatokat, kérdéseket 
vet fel, és a válaszokat is ma-
gában hordozza. /ke/

Akit “Aranymetszésre” inspirált az itáliai Velence és a Szent György-hegy világa

Nőábrázolások és ábrázoló nők

Vörösváry Ákos a Látványtár tulajdonosa, Gyökér 
Kinga emlékének ajánlotta a tárlatot                       Fotó: ke

Kovács Rita a városi tv stúdiójában az interjút követően
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A DASZ SE két sportolója 
is érmet szerzett a berlini 
Speciális Olimpián bocsa 
sportágban. A XVI. Spe-
ciális Olimpia Nyári Vi-
lágjátékokat 2023. június 
17–25. között – 170 or-
szág részvételével – Ber-
linben tartották meg.

A versenyzők 26 sportág-
ban indulhattak, a magyar 
csapat 15 sportágban szer-
zett kvalifikációt. Magyar-
országról 77 fős sportolói 
csapat, az edzőkkel és a 
további kísérőkkel együtt 
összesen 112 fős delegáció 
utazott a világjátékokra. A 
magyar csapat ünnepélyes 
fogadalomtétele Budapes-
ten, a Sándor-palotában 
történt. Az ünnepségen 
Novák Katalin köztársa-
sági elnök köszöntötte el-
sőként a Berlinbe készülő 
küldöttséget.
A Speciális Olimpia Nyári 
Világjátékok ünnepélyes 
megnyitója június 17-én 
volt, a versenyek június 18-
án kezdődtek és június 25-
éig tartottak. Darvastóról 
két sportoló, Varga Ág-
nes Veronika (Darvastói 
DASZ SE) és Horváth 
Zsolt (Darvastói DASZ 
SE) vett részt a versenye-
ken bocsa sportágban, a 
tapolcai Havasi Marcell 
szakágvezető-helyettes, 
vezetőedző irányításával. 
Horváth Zsolt korábban 
asztaliteniszezett, focizott, 
síelt. Versenykarrierje a 
darvastói intézményben 
kezdődött. Torontóban, 
az 1997-es Speciális Olim-

pián sportolóként vett 
részt, ahol háromszoros 
aranyérmes bajnoki címet 
szerzett síelőként. A bo-
csa játékot több mint 10 
éve ismerte meg, egyéni és 
páros játékban is eredmé-
nyes játékos. A versenye-
ken legtöbbször első vagy 
második helyezést ért el, 
a legjobb divíziókban. 
Többször részt vett euró-
pai bajnokságokon is, így 
Luxemburgba és Ukrajná-
ba is eljutott. Zsolt jóvoltá-
ból a berlini világjátékokat 
bronzéremmel kezdte a 
bocsa szakág. Varga Ágnes 
Veronika az intézményben 
ismerte és szerette meg 
a bocsa játékot, amelyet 
2011-ben már versenysze-
rűen űzött. Ágnes eljutott 
az athéni Speciális Olim-
piára, ahol első helyezett 
lett egyéni játékosként, 
továbbá játékostársaival 
együtt csapatban 2., pá-
ros játékkal 4. helyezést 
értek el. 2015-ben kijutott 
a Los Angeles-i Speciális 

Olimpiára, ahol egyéniben 
bronzéremmel gyarapí-
totta éremgyűjteményét. 
2022-ben kijutott a máltai 
Európai Bajnokságra is, 
ami tulajdonképpen „elő-
szobája” volt a mostani, 
2023-as berlini Speciális 
Olimpiának. Ágnes har-
madik világjátékok-sze-
replésén harmadszor is 
érmes lett, a bocsások női 
egyéni döntőjében arany-
érmet szerzett. A Varga 
Ágnes–Horváth Zsolt 
kettős az ausztrálok elleni 
győzelemmel párosban is 
a dobogó legfelső fokára 
állhatott. A bocsa szakág 
2 arany és 1 bronzérem-
mel búcsúzott Berlintől. A 
Speciális Olimpiai Szövet-
ség küldetése, hogy min-
denkinek biztosítsa a jogot 
ahhoz, hogy megküzd-
hessen álmaiért, és hogy 
olyan befogadó közösséget 
építsen, amelyben képes-
ségeitől függetlenül min-
den embert elfogadnak és 
szívesen látnak. /hg/

Két arannyal és egy bronzzal tértek 
haza a bocsások a Speciális Olimpiáról

Varga Ágnes Veronika, Havasi Marcell vezetőedző és 
Horváth Zsolt                                    Fotó: helyszíni felvétel

Halált megvető bátor-
sággal és a gravitációt 
meghazudtolva mutatta 
be látványos kaszkadőr 
show-ját Herczeg Balázs 
“Mókus”. Az érdeklődők 
elismerő tapssal és ová-
cióval jutalmazták a mo-
torost, aki a XXIII. Ve-
teránmotoros találkozó 
alkalmából látogatott el 
városunkba.

A Rózsdamarók Veterán-
jármű Egyesülete XXIII. 
alkalommal szervezett 
veteránmotoros talál-
kozót, melyre közel 200 
gyűjtő, motorszerelmes 
érkezett. A találkozó bá-
zisa Zalahaláp volt, de a 

járműcsodák Tapolcára is 
ellátogattak. A programon 
résztvevők három napja 
nagyon színesnek bizo-
nyult, hiszen az ÉDÁSZ 
(AC/DC tribute) koncert-
jét követően egy látványos, 
130 km-es túra követett, 
badacsonytördemici meg-
állóval, majd Herczeg Ba-
lázs „Mókus” kaszkadőr 
bemutatója zárta a rendez-
vényt.
Bár a meghirdetett 18 órás 
kezdéshez képest, techni-
kai okok miatt, a majd két 
órás csúszás ellenére is lel-
kesen és hálásan fogadta a 
közönség Mókus produk-
cióját, aki mindent meg-
tett a siker érdekében. /hg/

Ovációval, csodálattal 
fogadták Mókus show-ját

Balázs produkciója mindenkit lenyűgözött       Fotó:hg

Nemzetközi trike talál-
kozó állomásaként, Ta-
polcát is érintették az 
exkluzív gépcsodák tulaj-
donosai, akik egy gyors 
frissítőt követően robog-
tak is tovább.

Szabó Gábor főszervező 
elmondta, egy összetartó, 
vidám társaságról van szó, 
akik évente összejönnek 
és megmutatják háromke-
rekű szerelmük jelenlegi 
állapotát, beszélgetnek a 
fejlesztésekről és a lehető-
ségekről.
Magyarországon szigorú a 

szabályozás az épített gép-
járművek engedélyezteté-
sével kapcsoltban, ami azt 
eredményezi, hogy több-
ségben külföldről szerzik 
be a figyelemkeltő járgá-
nyokat. Széles a paletta, 
a motorok teljesítménye 
és felszereltsége, mind a 
tulajdonos rajongásától, 
pénztárcájától és igényei-
től függ. Gyenesdiásról ér-
keztek, immár harmadik 
alkalommal azért, hogy 
egy finom fagylalt, üdítő 
elfogyasztását követően 
tovább élvezzék a szabad-
ság érzését. /hg/

Nemzetközi Trike találkozó 
állomása volt Tapolca is

Szabó Gábor és csapata idén is felpezsdítette a Vasút-
állomás parkolójának életét                                      Fotó: hg

Harmadik alkalommal 
rendezték meg a Tapolca 
Trail elnevezésű terep-
futóversenyt, melynek 
idén is a diszeli Csobánc 
Kultúrház adott ott-
hont.

Öt távon, 132 nevezővel 
indult el a Tapolcai Trap-
polók által szervezett és 
a futók körében egyre 
népszerűbb verseny. Az 
útvonalak sikerét a fe-
lejthetetlen és egyben 
páratlan panoráma adja. 
A sportolók 8, 14, 23, 33 
és 45 km-es távok közül 
választhattak, melynek 
mindegyike a diszeli Cso-
bánc Kultúrház udvaráról 
indult és oda is ért vissza.
Az időjárás kegyes volt a 
szervezőkhöz és a futók-
hoz egyaránt, hiszen a tik-

kasztó hőség és a korábbi 
esőzések helyett egy kel-
lemes hőmérséklet vár-
ta a sportolni vágyókat, 

akiknek így már „csak” a 
több mint 1000 méteres 
szintkülönbséggel kellett 
megbirkózniuk. /hg/

Tapolca Trail harmadszor F U T Á S

Beda Szabolcs (balra) elsőként rajtolt és elsőként is ért 
célba az embert próbáló 45 km-es távon              Fotó:hg
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Árnyas fák alatt, a felszín 
alatti kőzetvilágot idéző 
homokkő sziklák tár-
saságában, puha gyep-
szőnyegen, 130 méter 
mélyről táplálkozó ás-
ványvizes ivókútnál töl-
tődhetnek fel mától azok 
a kerékpárosok, akik 
egy rövid pihenőre meg-
állnak a badacsonyörsi 
Varga Pincészet Kft. be-
járatánál, a napokban 
ünnepélyesen átadott 
biciklis pihenőnél. Az 
eseményen elhangzott: 
a beruházás 7.8 millió 

forintba került. A teljes 
költségből 600 ezer fo-
rintot a badacsonytomaji 
önkormányzat vállalt át 
gyalogos átkelőhely léte-
sítésére.  

– Az elmúlt 30 évben szá-
mos kisebb-nagyobb, de 
milliárdos nagyságrendű 
fejlesztést, projektet is le-
bonyolítottunk cégünk-
nél, de azok a mi saját 
fejlesztéseink voltak. Itt vi-
szont a helyi közösségnek, 
illetve az idelátogató turis-
táknak szerettünk volna 
adni valamit közösségi 
céllal – fogalmazott Var-
ga Péter tulajdonos, igaz-
gató a pihenőhely átadó 

ünnepségén, a Varga Pin-
cészet összes dolgozója, a 
környékbeli Tourinform 
irodák, önkormányzatok 
és a sajtó képviselőinek 
jelenlétében. Megtudtuk, 
a pincészettel szemben, a 
vasúti síneken túl koráb-
ban létezett egy forrás, 
amely a kerékpárút építé-
se idején elapadt. Abból  
iható víz folyt, amelyet 
enyhe savanykás íze, illata 
és enyhe szénsavas jellege 
miatt borvízként is emle-
gettek a helyiek. Az elmúlt 
húsz évben olyan kérések 
érkeztek a Varga Pincészet 
felé, hogy mivel ugyan-
ezen vízbázison a cég 
rendelkezik saját forrás-
sal, azt tegyék közkincsé, 
létesítsenek abból szabad 
kifolyást, amelyhez bárki 
hozzáférhet. Ezeknek az 
igényeknek eleget téve, il-
letve a balatoni kerékpáros 
turizmus támogatásának 
szándékával hozta létre az 
ásványvizes forrással ellá-
tott kerékpáros pihenőt az 
egyik legjelentősebb hazai 
borászat. A szépen kiala-
kított létesítmény egyéb-
ként kerékpár tárolókkal, 
pumpálási lehetőséggel 
ellátott, árnyas, hangula-
tos és esztétikus hely lett, 

amelynél jól esik majd 
megállni és nézegelődni 
egy kicsit. Krisztin N. 
László badacsonytomaji 
polgármester a társadal-
mi felelősségvállalás szép 

példájaként jellemezte a 
forrás vizének közkincs-
csé tételét, amelynek, mint 
fogalmazott, évtizedek óta 
szorgalmazója volt maga 
is. /Írás, fotó: Töreky L./

Kerékpáros pihenőt adott át “borvizes” ivókúttal a Varga Pincészet

Az új pihenő a Varga Pincészet bejáratánál létesült




